



# Pagbangon sa Maui Human sa Sunog

## Gipaliban nga Pinuy-anan sa Unang Hugna

*Ang Unang Hugna kun diin gipaliban ang pinuy-anan nagpasabot nga ang EPA dili makatangtang sa mga peligrosong materyales. Ang US Army Corps of Engineers ang mutrabaho niining mga pinuy-anan sa Ikaduhang Hugna.*

**Nobyembre 20, tuig 2023**

***Daghang kaayo ang nahatag sa Maui sa kalibutan. Isip mga bisita, atong dakonggarbo ang pagsumbalik sa ilang kaayo.***

*Ang Federal Emergency Management Agency nagtahas sa EPA sa pagsurbi, pagtangtang ug paglabay sa peligrosong materyales. Gitawag kini ug Unang Hugna. Ang usa ka pinuy-anan matawag ug gipaliban sa Unang Hugna kung ang EPA dili makatangtang sa mga peligrosong materyales tungod sa pisikal nga kondisyon sa maong dapit. Ang "Deferred" nga karatula ibutang sa tanang mga gipaliban nga mga pinuy-anan.*



**Akong pinuy-anan gipaliban, unya karon?**

Tungod sa kondisyon sa imong pinuy-anan, ang mga trabahante sa EPA ug mga kontraktor wala nakasulod sa imong pinuy-anan para magtangtang sa peligrosong materyales tungod ky dili kini luwas nga sudlon. Ang mga trabahante sa EPA dili makasulod sa pinuy-anan tungod sa ubay-ubay nga mga kapeligrohan, sama sa mga peligro nga nahimutang sa ibabaw sa atong panan-aw, nangatumba nga mga

kahoy, agianan (sama sa gibabagan nga agianan), mahuyang nga istraktura, ug uban nga mga dili luwas nga kondisyon (sama sa nahugno nga mga salog, nahugno nga mga atop, dagko nga istraktura nga adunay asbestos, etc.).

*Ang mga peligosong materyales mahimo nga anaa pa sa lugar ug mahimong magdala ug peligro sa panglawas. Ang abo ug mga tinumpag mahimong adunay makadaut nga elemento sama sa asbestos, lead, and arsenic nga pwedeng masinghot o mokatap ngadto sa palibot pinaagi sa hangin o kun kini matay-og. Ang ubang mga pinuy-anan mahimong adunay papugong sa yuta nga gidapat.*

Unsa ang sunod nga mga lakang alang sa mga 'Deferred' nga pinuy-anan?

Ang pagtangtang sa mga peligosong materyales sa mga gipangliban nga mga pinuy-anan pagadumalaon sa US Army Corps of Engineers (Army Corps) atol sa Ikaduhang Hugna. Ang mga residente kinahanglan nga makigtambayayong sa Army Corps mahitungod sa pagtangtang sa mga nahibiling tinumpag og pag-ayag sa abo aron makuha ang ilang mga kabtangan. Makontak ang Army Corps sa ilang sentro sa Army Corps Debris sa (877) 214-9117, gikan alas 6:00 sa buntag ngadto sa alas 6:00 sa gabie matag adlaw.

**Ang mga gipaliban nga pinuy-anan sa Unang Hugna lagmit adunay peligosong materyales ug uban pang mga peligro.**

**Hilabihang pag-amping kun musulod niining mga pinuy-anan.**